

Masalah Tampilan Dalam/Besar

Taman U Dental Surgery Patients Information

“Tak perlu tampil.Belum sakit lagi.”

“Masih kecil.”

Mengapa kerosakan/lubang gigi terjadi?

Apabila gigi tidak dijaga dengan bersih, khasnya dicelah gigi dan gigi belakang, permukaan gigi akan dihakis dan berkapur. Lama-lama ia menjadi coklat/hitam dan akhirnya satu lekuk(lubang terjadi).

Kerosakan gigi berlaku dengan **perlahan**. Anda biasanya **tidak sedar** terdapat lubang gigi melainkan gigi tersebut tersumbat makanan atau terasa sakit. Pada peringkat ini, keadaan gigi mungkin sudah menjadi teruk.

Adalah sayang jika gigi dicabut padahal akarnya masih kuat. Akan tetapi, jikalau gigi semacam ini ditampal (secara tetap atau secara sementara) anda perlu mengambil perhatian lebih menjaga gigi tersebut.

Lubang dalam--Mungkin sakit

Bergantung kepada kedalaman tampalan, sesetengah gigi mungkin merasa sensitif selepas tampalan. Sesetengah gigi pula mungkin sakit berdenyut-denyut ataupun bernanah.

Rawatan akar diperlukan, kalau tidak gigi terpaksa dicabut.

Lubang Besar--Kurang tahan

Lubang yang dalam biasanya juga besar. Semakin besar lubang gigi, semakin tidak tahan tampilannya.

Terdapat beberapa cara untuk menguatkan gigi. Cara-cara ini adalah lebih mahal daripada tampalan biasa dan memerlukan pesakit datang lebih dari sekali.

Sila rujuk kepada risalah ‘Rawatan Akar’ untuk maklumat lanjut.

◆ **Inlay/Onlay**

Kepingan logam/perak/emas yang menutupi sebahagian/semua kepala gigi. Satu acuan lubang dibuat dan logam dibuat diluar

mulut pesakit. Logam yang telah siap disimenkan ke atas kepala gigi.

◆ **Korona(Sarung gigi/Tanam Gigi)**

Kepala gigi dikecil dan dipendekkan, satu sarung dibuat berdasarkan acuan yang diambil. Korona mungkin terdiri daripada porselin (warna gigi),logam(warna kelabu atau emas) ataupun gabungan kedua-duanya.

Korona yang sudah siap disimenkan keatas kepala gigi yang telah dikecilkan tadi.

Gigi yang telah di’sarung’ boleh berfungsi seperti biasa dan perlu dijaga seperti gigi asli, khasnya gusi dan tulang yang menyokong gigi.

Merawat sebelum tenat. Tampallah lubang gigi anda secepat mungkin.

Jika terdapat sebarang keraguan, dapatkanlah nasihat dari doktor gigi anda.